
Protokół 
z posiedzenia Kapituły Odznaczeń Polskiego Związku Jeździeckiego 

 
Dnia 21 lutego 2024 roku, w Warszawie w siedzibie PZJ, odbyło się posiedzenie Kapituły Odznaczeń 
Polskiego Związku Jeździeckiego. Obrady Kapituły prowadził jej przewodniczący Jacek Świgoń. W 
posiedzeniu brali udział: 
  - Wojciech Frankowski 
  - Maciej Kasperkiewicz 
  - Janusz Okoński 
  - Marcin Szczypiorski 
  - Wanda Wąsowska 
  - Józef Zagor 
Nieobecny usprawiedliwiony Piotr Wawryniuk. Jest to pierwsza nieobecność wymienionego na 
przestrzeni ostatnich 9-ciu lat. 
 
Kapituła przyjęła następujący porządek obrad: 
1. Rozpatrzenie  6 wniosków o nadanie honorowych odznak jeździeckich 
2. Sprawy różne w tym: zaznajomienie z odzyskaną listą odznaczonych, sprawa      jakości nadsyłanych 
wniosków, problem odznak sportowych, urealnienie kryteriów przy przyznawaniu najwyższego 
odznaczenia PZJ. 
 
Ad. 1. 
W oparciu o regulamin nadawania honorowych tytułów i odznak jeździeckich rozpatrzono wnioski 
przesłane przez: 
Warszawsko-Mazowiecki Związek Jeździecki    5 wniosków 
Kapituła Odznaczeń                                             1 wniosek 
 
Kapituła przyznała: 
Polską Honorową Srebrną Odznakę Jeździecką 
1. Halina Gronowska  (wniosek: Warszawsko-Mazowiecki Zw. Jeź. głos. 7 za) 
2. Beata Libera           (wniosek: Warszawsko- Mazowiecki Zw. Jeź. głos. 7 za) 
 
Polską Honorową Złotą Odznakę Jeździecką 
1. Justyna Milej         (wniosek: Kapituła Odznaczeń, głos. 7 za) 
2. Piotr Piasecki         (wniosek: Warszawsko-Mazowiecki Zw. Jeź. głos. 7 za) 
3. Ewa Porębska-Gomółka (wniosek: Warszawsko-Mazowiecki Zw. Jeź. głos. 5 za 1 przec., 1 wst.) 
 
Wniosek zgłaszający kandydata do Wielkiej Złotej Odznaki Jeździeckiej nie uzyskał aprobaty Kapituły. 
Dokonania kandydata spełniają wymogi niezbędne do otrzymania złotej odznaki, a takowa jest już w 
jego posiadaniu. 
 
Ad. 2. 
W związku z odzyskaniem przez Kapitułę starej wersji wykazu osób odznaczonych, 
członkowie Kapituły – Marcin Szczypiorski oraz Maciej Kasperkiewicz, zobowiązali się do dokonania 
przeglądu „listy" oraz podjęcia próby jej systematyzacji. 
Istotny problem, z którym spotyka się Kapituła, prawie na każdym posiedzeniu, to luki w przesłanych 
wnioskach, proponujących kandydatów do odznaczenia. Wydaje się, że wzór wniosku (zamieszczony na 
stronie PZJ) w swej prostocie, nie powinien stwarzać trudności przy jego wypełnieniu. Szczególną uwagę 
należy zwrócić na właściwe uzasadnienie wniosku. By uniknąć nieporozumień, w zakresie dostarczania 
kompletnych wniosków odznaczeniowych, Kapituła podjęła stosowną UCHWAŁĘ, która zostanie 
opublikowana na stronie PZJ. 
 
Kolejny punkt dyskusji, związany był z odznakami za osiągnięcia sportowe, które fizycznie 
prezentował Marcin Szczypiorski. Odznaki te w układzie: brązowa, srebrna i złota są w posiadaniu PZJ, 
lecz kilkanaście lat temu zaprzestano ich przyznawania. 
Postanowiono, iż przewodniczący Kapituły dokona pisemnego zapytania, skierowanego do Prezesa PZJ, 
w kwestii przywrócenia nadawania odznak za osiągnięcia sportowe. Pozytywna decyzja stanowiłaby 
podstawę do opracowania (aktualnego) regulaminu ich przyznawania. 
Na tym protokół zakończono. 
 

                                                    Przewodniczący Kapituły Odznaczeń 
                                                                   Jacek Świgoń 


